

# EL CORREO DEL ATLANTICO

DIRECTOR:  
Ricardo Villafranca  
Apt. 956 - San José

SEMANARIO DE INTERESES LOCALES

Número 6

14 de Mayo de 1949

Año 1

LIMON  
COSTA RICA

## LA LEY DEL INQUILINATO SERA UNA REALIDAD NACIONAL

### Tratado Comercial con Colombia

### Principal Mercado consumidor de nuestro Cacao en tiempos pasados.

Se estudia la posibilidad de celebrar un nuevo tratado comercial con la República de Colombia.

Para la Zona Atlántica esta noticia es de gran importancia, pues es bien sabido que aquella República fué principal mercado consumidor de nuestro cacao durante muchos años.

Vino luego una legislación colombiana protecciónista, que regularizaba las importaciones de toda clase de artículos a base de reprocidad; y más tarde se produjo el elevado impuesto sobre la importación de cacao, que aún subsiste, y que hace prohibitiva nuestra exportación.

Actualmente Colombia se ha convertido en un gran centro industrial y produce, no sólo magníficas telas, sino que confecciona toda clase de ropas.

Un tratado comercial a base de un intercambio de esta naturaleza, entre ambos países podría ser el «Sésame» que nos abriera de nuevo las puertas de tan excelente mercado.

### Tiempo para almorzar en Siquirres piden los pasajeros

Hace algunos años, y no muchos por cierto, los trenes procedentes de Limón se detenían en Siquirres lo suficiente para permitir que los pasajeros tomaran su almuerzo.

Desde que la Compañía inglesa asumió la administración,

Pasa a la página 4

El Ministerio de Trabajo hace un llamamiento para que todos cooperen en legislación tan importante.

En diferentes oportunidades el problema del inquilinato ha ocupado preferentemente la atención ciudadana, con vista al anuncio de nuevo proyecto de ley al respecto.

Realmente, es bueno que se ponga en nuestra legislación un poco de eso que se llama realidad nacional. Existe la queja constante del hombre de empresa que quiere construir. Del propietario de casas para alquilar. Del inquilino. La verdad es que no obstante la diferencia de intereses que asiste a cada una de las partes, en esas quejas hay algo de verdad.

El Ministro de Trabajo y Previsión Social está firmemente dispuesto a someter a conocimiento de la Junta un texto legal que se acomode en un to-

do a las exigencias que imponen el progreso y la economía nacional. Ha vuelto al estudio de los diferentes proyectos elaborados al respecto.

En conocimiento de estos estíos estudios, personas interesadas presentaron al Departamento del Inquilinato las primeras sugerencias, tendientes, según los que proponen, a lograr aquellos objetivos realistas. El Ministerio de Trabajo y Previsión Social nos rogó hacer a su nombre un llamamiento a todos cuantos por uno u otro motivo saben saber de los aspectos que debe comprender esa legislación, cooperar a fin de que la nueva Ley responda a todas las exigencias que se desean en beneficio del país.

### Plegaria dicha en la Cámara de Representantes de los EE. UU. en el Día de las Américas

La Cámara se reunió a las 11 a. m.

El Reverendo Dr. Joseph F. Thorning, editor asociado de la Revista "Americas and World Affairs", (Asuntos de las Américas y Mundiales), Rector de la Iglesia de San José, en Carrollton, Maryland, pronunció la siguiente plegaria:

Padre amoroso, manantial de bondad, de iluminación y de amor, haced que vuestro semblante resplandezca benignamente sobre el Presidente de esta Cámara y sobre todos los miembros del Congreso de los Estados Unidos de América.

Concede sabiduría en abundancia, así te imploramos, al Presidente de nuestra nación,

así como a todos sus consejeros.

Padre Celestial, mirad con benignidad a todos tus hijos de las Repúblicas Americanas y del Canadá en esta quincuagésima celebración oficial del Día Panamericano en el Capitol Hill.

Ayuda a tus hijos e hijas en las Américas a una mejor comprensión mutua; derrama sobre ellos todas tus gracias, sobre las inteligencias y voluntades de quienes trabajan por el amor fraternal entre todas las razas, nacionalidades y credos, en el Hemisferio Occidental, así como en el mundo entero.

Haced que nos unamoe, Di-vino Salvador, cuya sangre fué

Pasa a la Página 2

### Los productores de Cacao y los exportadores

Es necesario que una Junta Mixta regule la liquidación de precios que deba pagarse al productor

Aun no se ha establecido la Junta Liquidadora de Cacao; ignoramos cuales sean las dificultades insuperables que haya que vencer para llegar a su materialización.

La verdad es que no vemos inconvenientes de ningún género; salvo que sean los intereses creados de alguna poderosa firma exportadora.

Las últimas cotizaciones llevan una tendencia al alza en los mercados norteamericanos; se anuncia un posible nuevo tratado comercial con Colombia, importantísimo mercado de nuestro cacao en otrora; en fin, existen grandes probabilidades de mejoramiento de precio.

Es necesario, entonces, que una Junta Mixta, regule los precios que deban pagarse al productor en cada embarque. Si esto no se hace, a la mayor brevedad, es muy posible que los agricultores que se dedican al cultivo del cacao, se desco-razonen, y en su desilusión comiencen a abandonar los cultivos, o a no incrementarlos, que para el caso da lo mismo.

Hacemos un nuevo llamamiento a la Comisión o al Ministerio de Agricultura para que no se quede tan patriótico propósito en los archivos del Ministerio.

## Plegaria dicha en...

Viene de la página 1

derramada por la salvación y felicidad de la humanidad toda.

Que todos los Dones de tu Santo Espíritu sean derramados copiosamente sobre los pueblos de Argentina, Bolivia, Brasil, Chile, Colombia COSTA RICA, Cuba, Ecuador, República Dominicana, Guatemala, Haití, Honduras, México, Nicaragua, Panamá, Paraguay, Perú, Uruguay y Venezuela.

Inspira nuestras mentes y nuestros corazones con los principios de amistad verdadera, respeto mutuo, y adhesión permanente a la libertad, al gobierno representativo, a la democracia y a la paz. Esto te pedimos en el nombre de la Santísima Trinidad. Amén".

El representante Flood, de Pensilvania, habló así, en parte:

"Señor Presidente: Ha sido especialmente oportuno y apropiado que en el Día Panamericano, la plegaria de apertura de esta sesión haya sido pronunciada por un clérigo muy querido y distinguido letrado, un gran eclesiástico, el doctor Joseph Thorning, quien es una de las autoridades reconocidas en este país, en cuanto se relaciona con nuestros amigos de las repúblicas meridionales de Centro y Sudamérica. El Dr. Thorning lo recuerdo, cuando yo estaba en la Embajada en Lima, hace varios años, fué el fundador del Seminario Interamericano en la Universidad de San Marcos, en Lima y en

la Universidad Nacional de México y en la gran Universidad de La Habana, en Cuba. Por eso, el que él haya pedido el auxilio de Dios en este gran foro de la democracia en este día, fué, lo repito, muy apropiado"

### Relaciones comerciales de mutua y reciproca cooperación son indispensables entre el productor y el exportador

En nuestro número anterior anunciamos la representación que harían ante el Presidente Figueres los exportadores de banano de la Zona Atlántica.

La reunión tuvo lugar la semana pasada, y el Jefe de la Junta de Gobierno manifestó a los visitantes que ayudaría con mucho gusto a los exportadores siempre que se contemplaran los intereses de los productores.

El señor Figueres al anunciar este principio ha establecido una tesis de gran importancia.

En toda exportación de artículos de producción nacional, y muy especialmente en la de los de carácter agrícola, debe intervenir el Estado para regular las relaciones entre productores y exportadores, así se trate de café, de bananos o de cacao, para sólo mencionar tres de los principales.

La competencia que pudiera existir entre los productores,

### La Cia. Agrícola Expendedora, S. A.

#### Ruega a los bananeros de Línea Vieja:

Que en virtud de las exigencias del mercado norteamericano en cuanto a la calidad del banano, nos es indispensable la cooperación íntegra en cuanto al buen manejo de la fruta y al grado que se pide en los avisos. Esta cooperación muy sencilla y fácil de dar, significará para el productor posibilidades más amplias de ayuda para nuevas siembras.

#### Notice to the Banana Cultivators on the Old Line

In view of the fact the North American Markets are exacting on the quality of the banana, it is necessary for us to cooperate in every respect to secure the best grade of fruit when notices are sent out. This cooperation is very simple and can be easily given and will signify for the producers more ample possibilities of help for new plantings.

LIMÓN APARTADO 430

LIMÓN POST BOX 430

# MARIA G. DE LEON

Se compra COCOS, CACAO y COPRA

Los mejores precios de plaza  
— Consulte antes de vender —

We buy cocoanuts - Copra and cocoa

The best prices paid. Consult us before you sell.  
We do all kind of business

Situated between Mr. Phillip Booth's Bakery and  
Panadería Costarricense

favorece, desde luego al productor, quien se beneficia con las pujas que se establezcan entre quienes quieren adquirir su producto.

El monopolio, en todos sus aspectos, es funesto para el país, así sea de los compradores o de los vendedores. Por eso pensamos que cualquier paso que se dé para beneficiar un sólo grupo será perjudicial para el otro.

La fórmula deseable sería la establecida por los cafetaleros; o sea la misma a que aspiran los cacaoteros: una Junta mixta (de productores y exportadores) que actúe como liquidadora de precios.

El Estado no puede permitir que los exportadores inescrupulosos ahoguen entre sus tentáculos a los agricultores que luchan con innumerables dificultades. Tampoco sería ni justo ni equitativo legislar únicamente a favor de los últimos y dejar de la mano a los primeros.

Cuando sólamente existía una entidad compradora y exportadora de banano, no había problema, por la sencilla razón de que el bananero no tenía otra disyuntiva que la de entregar su fruto al único comprador, a los precios, grado, condiciones, etc. que ésto le imponía en lo

Pasa a la página 3

### DOCTOR MIGUEL S. DEJUK

Physician & Surgeon

Tulane University at New Orleans, LA United States of America. — Has transferred his Office to

50 Yards North of the San Jose Post Office

Hours of Consultation: 11 - 12 a. m. & 2 - 5 p. m.

Office: telephone J-6181 — Residence: telephone 4483

### FE DE ERRATAS

En nuestro número anterior el cajista cometió los siguientes errores que se escaparon a nuestro corrector de pruebas:

En la nota acerca de la Junta Liquidadora de Cacao, al referirnos a nuestro estimado amigo don Hernán Garrón, nos hace decir «Gorrón». Ofrecemos nuestras excusas al señor Garrón.

En el Editorial acerca del número de diputados, decíamos, «si perdemos un voto, ganaremos dos voces», pero el señor cajista creyó preferible que en vez de ganar dos «voces» ganemos dos «veces», que fué lo que él levantó. Allá él, pero esa no fué nuestra intención.

**EDITORIAL****Junta Progresista para la Ciudad de Limón**

Hace algunos años existió en Limón un organismo que tuvo todas las características de una Junta Progresista. Se llamaba la APA (Asociación Progresista Atlántica).

Su fundación se debió a las gestiones de varios ciudadanos entusiastas y su directiva se eligió en Cabildo Abierto en uno de los teatros.

Fueron muchas las iniciativas que de su seno salieron a la publicidad, algunas para convertirse en positivas realidades y otras para quedar flotando en el ambiente, hasta plasmarse, al correr de los años, en obras de progreso.

Por qué no revivir aquella Asociación, o algo por el estilo? Sería el momento oportuno para cooperar con el Concejo Municipal, sirviendo de medio de contacto entre la comunidad y la Corporación.

Hay muchos problemas locales que resolver y muchos proyecto que discutir; y en manos de un grupo de ciudadanos dinámicos, muy pronto tomarían forma tangible, de verdadero beneficio público.

Por qué no fundar una Junta Progresista?

**MARCO A. BALDIOCEDA**

Contador Público Autorizado

**APARTADO 52**

LIMON, COSTA RICA

Oficina: Bufete Del Barco y Desanti

**ASTERISCOS LIMONENSES**

Pronto saldrán para los Estados Unidos y el Canadá, nuestros amigos el Ing. don Rogelio Pardo y su simpática señora doña Catita. Don Rogelio atenderá a la reunión de graduados de la Universidad de Troy, de la cual es él uno de ellos. Feliz viaje les deseamos.

En San José, en viaje de negocios estuvo el conocido y popular ganadero don Enrique Alvarado.

Se suena, entre otros nombres prestigiosos, para ocupar una curul en el próximo Concejo Municipal de Limón, el del Lic. don Fernando del Barco, elemento progresista y dinámico de esta ciudad.

Otro nombre que parece contar con grandes simpatías en los sectores del Cantón para Concejal, es el del caballero don Alfonso Sólé, gran organizador

y persona de amplias capacidades.

Tuvimos el gusto de saludar entre nosotros a don Epifanio Crespo, importante miembro del comercio importador de San José.

**La Banda Militar de Limón**  
El once de abril, en honor de la Junta de Gobierno, que nos visitó, fué ejecutado por la Banda Militar de esta ciudad, un admirable concierto bajo la dirección muy acertada del Sr. Jorge Bonilla.

Por la calidad de su programa y ejecución mereció el aplauso caluroso del público. Se puso en evidencia el esfuerzo y dedicación con que el señor Director desempeña sus funciones.

Sirvan estas palabras de estímulo para el Sr. Bonilla y sus compañeros que tan armoniosamente lo secundan en su empeño por superarse.

VISITANTE.

**El Bufete Del Barco & Desanti**

Abogados y Notarios

Avisa a sus amigos que el Licenciado Desanti seguirá atendiendo asuntos profesionales en esta ciudad todas las semanas de sábado a lunes inclusive.

Attorneys Del Barco and Desanti use this medium to advise their clients and friends that Attorney Desanti will continue his professional practice in this city, weekly from Monday to Saturday.

Limon, April 1949.

**Qué pasa con la Romana de la Bodega de Siquirres?**

Se quejan algunas personas de la diferencia de peso que existe entre la romana de la Bodega del ferrocarril en Siquirres y algunas de varias casas comerciales de Limón.

Nos decía un cacaotero que en una partida de cacao de.... 1.500 libras, pesadas en la romana del Banco de Costa Rica en Limón y en la de la Bodega dicha, había constatado una diferencia de 12 libras en su contra. Casi un 1%.

Y conste que las romanás del Banco de Costa Rica, las de Productores Unidos y algunas otras son marca Toledo, sin re-

sortes y mundialmente reconocidas como exactas. Las del Ferrocarril, en Siquirres y en algunos otros lugares son de brazo, Fairbanks.

Valdría la pena que la Northern enviase periódicamente un revisor que constatará las diferencias con unas y otras; así se evitarían muchas dificultades entre consignadores y consignatarios, pues ya nadie quiere aceptar el peso del ferrocarril como correcto.

Tal vez el dilecto amigo, Inspector de la Empresa, don Gustavo Pinel, nos podría ayudar a mejorar esta irregularidad.

**Relaciones comerciales de mu...**

Viene de la página 2

que pomposamente se llamaban «contratos».

El problema existe hoy, pero no precisamente entre productores y exportadores, sino entre los segundos únicamente, por razones de disparidad de precios y de jurisdicción de zonas.

El bananero necesita que las firmas exportadoras trabajen independientemente entre sí, aunque para ello sea necesario distribuir la región productora entre los compradores; pero también para poder subsistir y mantener su cultivo requiere un

pago equitativo por su fruta.

Hoy día, las distancias de las fincas a las plataformas del ferrocarril son mayores; los jorales más elevados, los implementos agrícolas, en general, más caros; desde luego, el costo de producción mucho más alto que en tiempos de la United Fruit; y si bien es cierto que el precio fluctúa en la actualidad, entre tres o cuatro colones por count, también lo es, que el cambio del 760% con dificultad llega este valor a....

Pasa a la página 4

Un gran 1949 oportunidad para adquirir los servicios competentes de confianza y de muy larga experiencia

**Señor GEORGE LAZARUS D.**

Como administrador de propiedades en la provincia de Limón  
Se habla español e inglés

Dirección Postal: - APARTADO 449 - Limón

No olvide que los éxitos comerciales dependen del funcionario

# Gran Baratillo

— EN LA —

# Tienda HOLLYWOOD

— DE —

# SALOMON BERENZON

**Big Bargain Sale  
at HOLLYWOOD STORE**

## Tiempo para al...

Viene de la página 1

los nuevos Itinerarios han ido achicando el tiempo de parada en Siquirres, hasta dejarlo en sólamente el necesario para la descarga de encomiendas y equipajes, con notoria incomodidad para el pasajero y visible perjuicio para el comercio de esta importante Villa.

Los pasajeros se quejan de

que se les obliga a ayunar todo el día, hasta las tres de la tarde, tanto los que vienen de San José como los que van de Limón, pues el proveedor del tren, fuera de refrescos, ofrece sólamente confituras y chicles, artículos éstos de muy poca contextura para elaborar con ellos ni siquiera un «puntalito».

Haciéndonos eco de los deseos expresados por muchos, por no decir la totalidad de los viajeros habituales de la Northern, esperamos hacer llegar a la Gerencia esta solicitud para que se arregle el Horario de los trenes de pasajeros, No. 1 y 2, a fin de que se pueda almorcizar en Siquirres.

A esta voz se une la de los que van a puntos de la Línea

Vieja y Ramales, que necesitan tomar algún refrigerio en Siquirres, después de cuatro horas de viaje y posiblemente, seis de ayuno.

Esperamos que Mr. Averre, siempre tan comprensivo, y Mr. Taylor, siempre tan dispuesto a complacer el público, harán llegar a Mr. Green la razón que asiste a su clientela en esta oportunidad.

## Relaciones comerciales de mu...

Viene de la página 3

\$ 0.50, precio que pagó la Cía. Bananera de Costa Rica, hace quince o diez y seis años, cuando el cambio no pasaba del 400% y cuando ella era la única compradora.

No queremos decir con esto que el exportador de banano se esté enriqueciendo a costillas del productor, pero si pensamos que el precio de cuatro colones, tampoco es lo suficiente

halagador para inducir a nadie a hacer inversiones en grandes y mucho menos en pequeños cultivos.

Lo lógico y lo justo sería que el exportador comparta a medias su utilidad neta con el productor; algo por el estilo de una cooperativa, y esto lo sugerimos no sólamente para el banano, sino también para los demás artículos agrícolas exportables.

El Correo del Atlántico - Limón, C. R.

Semanario de intereses locales

## PLENTY OF REASONS!!

Why more and more people are buying their food, hardware,  
plumbing accessories and electrical supplies in

## ≡ LA PROVEEDORA ≡

Compare these prices and then you will know why it pays to buy in "La Proveedora"

Vendedoor Oil	€ 3.90 bot.	Black Beans	€ 0.50 lb.	Grape Nuts	€ 160	Evap. Milk, large	€ 1.20
Ovomaltina	2.75	Brillo	2 for 0.15	Postum	2.75	Planters peanuts	1.85
White Starch	0.60 lb.	Klim, 1 lb. tin	4.70	Sanitone Heal thSoap	0.80	Pablum	2.05
Rice	0.60 lb.	Dextro-Malt	4.60	Camay Soap	1.00	Pabena	2.05
Indu Blue	0.10 ea.	Dry Yeast	0.45 oz.	Island Palm Soap	0.85	Tea Balls	0.10
Kerosene	0.45 bot.	Big Oval Sardines	2.50	Jell-O	1.00	Sand Paper	0.15
Red Beans	0.55 lb.	Flour	0.50 lb.	Tabasco Lizano	0.80	Kraft Powdered Milk	4.30

And this isn't all. Visit our hardware department for savings on hinges, hasps, padlocks, nails (€ 1.40 lb.), carpenters tools, window glass, mirrors, screws, bolts, etc.

And if you are going to paint, don't forget our complete line of paints, enamels, varnish, turpentine, linseed oil, and brushes at the lowest prices quality considered.

And if you live on the «Line» remember our specialty is packing and despatching orders from Limon to Turrialba

For «good things to eat», for prompt, courteous service, try

**LA PROVEEDORA PUERTO LIMON**

# THE ATLANTIC POST

Editor:  
JOS. A. THOMAS.

WEEKLY WORK OF LOCAL INTEREST

Number 6

May 14, 1949

Year 1

Post Office  
Box 199 - Limón

## OUR TASK

### FROM OUR DESK

BY THE EDITOR

One of the most effective measures of presenting any vexed problem in through the medium of organization. No scattered interest can bring the desired result. Government, Company as well as Individual have demonstrated time without number the preference to discuss any matter with contrary views only by organized representation.

In this modern world disorganized entities are confronted with the battle of life lost before its start and the well organized has at least half the battle won before its commencement. The tenants of habitations should not leave themselves in the cold while the landlords are tightening up their belts. They are organized in one form or another. We may not see the hand writing on the walls, but there is a secret chamber, then why not a «TENANT LEAGUE». There should be some means and ways of piloting a rent Restriction Bill and general improved conditions applicable to tenants in this zone. The occupants of some dwellings, regardless of the promptitude of the monthly payments, if by chance they being on the old rental rates and in spite of the rotten ceilings and floors, leaky roofs, etc, the answer comes frankly from certain landlords «No repairs to rooms at cheap rates»; casting aside the fact that the ten to fifteen years of occupancy and up-to-date payments of the so called cheap rates have covered completely the construction cost. The forty and more year old houses did not cost a fortune to build. There is a strong need for the house tenants to get together. We do not however, pretend that their action alone will solve the problem, but we believe in the aged adage «Help yourselves and you will be helped». We are quite just in the premises that there are some very kind and ever accommodating landlords in the business.

## LA GARZA

Contiguo al Bazar Limón o sea frente al Mercado

Pase: es su

## REFRESQUERIA

Damas, Caballeros y Jóvenes togozangran por igual con nuestros deliciosos Helados dedos . calidades, Refrescos especialmente preparados y un varia surtido de Queque

Come in:

## This is your Refreshing parlour

Ladies, Gentlemen and Youths all enjoy Equally our delicious icecream of various flavours, cool drinks and an assortment of cakes.

Administradora: DORA CASSERES

## In The Basket of The Week

The Lord Jehovah is our guide  
He doth, and will for us provide  
And in the mount it shall be seen  
How kind and generous He hath been.

### Boers - Cubs Match

«If I were a member of the Boer baseball team at Bataan and while a foreign foe treads on my soil I would bat, field and pitch with all my might until the invaders be dispelled and not without heavy casualty», said a spectator in reference to the match he witnessed between the Boer and Cubs teams on Sunday, April 24.

It has been reported that our boys had the young players of the Abaca district in a «pell mell» state. Linden Dixon, the hurler for the Cubs is said to had discovered easily the batting weakness of the Boers. «DOH-RAY-ME» was the tune of the umpire and at times he repeated his A B C. The final result was 19 runs for Cubs and seven for the Boers. Hats off for the Cubs.

### The first death as a consequence of the exchange

The Costa Rica Banana Company with a view of carrying out agricultural extension at Zent has transferred many of the private cultivators from their holdings on the Company's land to an area at 28 Miles; a place called Lalola. We gather that one of the new occupants, a youngman commonly called «Ornal» lost his life by drowning on the 4th instant. It is said he was attempting to cross on horse back the swollen river and the sad incident was effected known by the return home of his faithful horse without his master on its back. The body was found a few days after and burial done nearby, due to the decomposed state.

To his dear mother, sisters and other relatives who now mourn his loss, we extend our deep condolence.

## WEAR Clifford Steele's Tailor Made Suits

Here are three special reasons why you shoud

FIRST: The high qualities of our Materials

SECOND: The neatness of workmanship

THIRD: The elegant fitting of our garment

Which will never get out shape.

Centrally established near the British Vice Consulate in the city of Limón,

**A project intended  
to finance the small  
banana producers**

Our «Leader» of last week states that a Bill has been drafted and is ready to be presented to the new Constitutional Congress with the view of obtaining financial assistance to the small banana producers of this zone. We mention with humble pride that our director of this «Weekly» is the initiative spirit of this measure and shelters under the hope that by the means of a Limón deputation, it will merit the honour of the Congressmen. At an opportune time the Project in its entirety will be published and submitted to the consideration of our people.

# SHOP NUMBER 33

## IN THE LIMÓN MARKET NORMAN LEWIS

Offers the public of Limón and other places grains in general - Sardines - Other canned meats and fruits at the lowest price

Drop and make your purchase

## ON THE SICK LIST

Sickness holds its grip on our very dear friend Major Thos. B. Lynch of the Salvation Army. He is unfortunately confined to a bed in the local hos-

pital. The doctors, nurses and others of the Institution are said to be extending every possible effort for the immediate restoration of the Major's health.

**Incredible but it's true**

## KADER STORE

Has on sale gabardines, assorted in fifteen beautiful colors at the very low price of \$ 21.00 a pants' cut.

Our stock comprises the most attractive and the most fashionable dress materials for ladies and the very best in men's outfitting.

**Come in today - Tomorrow may be late**  
**The Cheap Store - Limón**

## NOTICE

The new Salvation Army Boys' home will soon be ready.

Applications are already effected; leaving only three vacancies.

Remember: First come - First serve. Apply Today

— MAJOR THOS. B. LYNCH —

## Miss Maude Douglas, bride of Mr. Vibert Edwards

On Wednesday, April 27, the thrill of expectancy for a wedding day was realized when Miss Maude Douglas, daughter of Mrs. Eliza Douglas and Mr. Vibert Edwards, son of Mr. and Mrs. Charles Edwards were united in the lofty state of marriage by the Reverend William L. Ziadie, Rector of St. Mark's Church. The religious rites were impressively conferred. The chanting of the choiristers effected a concordant ingredient.

The bride was given in marriage to the groom by Mr. William Daysley. Her gown of queenly design exquisitely needle from stamp nylon, with peak in the rear, resting on plait flare

skirt; white satin panel in front; fanciful ruffles with a two-yard train; all rested on a satin background. Her tulle of embroidered material supported by

a coronet, prinked, and with silver dust; satin gloves. She carried a bouquet of orange blossoms with arum lilies and ferns, accomplished by satin

ribbon. Her slippers made of artistic desing and skilful hand work. Miss Thelma Douglas, the bride's cousin was the charming chief bride-maid under escort of Mr. Charles Edwards the bridegroom's father. On a white chamois background settled her princess gown of white nylon embroidery lace. Her headgear of crown shape with ornamental work and adorned with small floral bands. She wore lace gloves; slippers harmonizing with the ensemble. She carried a bouquet of gerberas and margaritas. The flower girls were gowned in pink. Other bride maids dressed in «aqua green» and the train beau-

See page 7

## ST. MARK'S CHURCH LIMÓN, COSTA RICA

**The Church is the Pillar  
and the Ground of the Truth**

### S E R V I C E S :

**SUNDAYS:** 5:30 a. m. Solemn Holy Eucharist, Sermon  
7:30 a. m. Choral Holy Eucharist  
3:00 p. m. Sunday School  
7:00 p. m. Solemn Evensong, Sermon.

**WEEKDAYS:** Wednesday, Friday, Holy Days 6:00 a. m.  
Monday, Wednesday, Friday 7:00 p. m.  
Saturday: Confession 4:00 - 5:00 p. m.

— See Weekly Parish Bulletin for other Announcements —

## Eagle aces friendly club to celebrate

We recall with cherished memory the eminent inauguration of the Eagle Aces Friendly Club in this city in the year 1943. The cycle of the years has turned up its sixth anniversary and in its observance, anticipately a unique Ball will be held in the very airy and spacious Liberty Hall of the Universal Negro Improvement Association.

No person with the desire to enjoy a night of wholesome diversion and is favoured with one of the splendidly «get-up» Invitation Card will be absent on the night of May 28th.

# Tome Kola Garrón

# Duncan's Furniture & SOUVENIRS

**OUR DUTIES.****AS WE SEE THEM**

Have always been to keep in stock the best and most up-to-date styles of

**HOUSE HOLD FURNITURE  
CARDS AND SOUVENIRS**

For an occasions

Baby strollers - Oil stoves - Toilet articles and assortment of thread

What you do not see on display - Please ask us  
Centrally located in front of Avelino de la Peña & Cia.  
Store.

## Service Marks Corner Stone Laying at Salvation Army Boy's Home

— Continued from our issue of April 30 —

Among the other distinguished platform guests at the Stone Laying Service at the Salvation Army Boy's Home was Mr. Fred Sheehy, Agent of the United Fruit Company Steamship Office in Limón. Major Lynch in his introductory remarks in conjunction with Mr. Sheehy pointed to the Boschen Memorial Flag and said: «We have this in memory of your late

Chief, but we shall say all the good things about you while alive for you are one of the most treasured friends of the Salvation Army. On a whole the service of the afternoon was highly illustrative of the marvellous material and spiritual strength which Major & Mrs. Lynch, other Officers and Comrades are giving to the cause represented.

# THE BLUE BAR AND GROCERY COUNTER

(Corner of 4th Avenue & 6th Street)

**Limon's most efficient catering spot.  
Our customers and friends know that**

**The better the liquor  
The better the drink**

It is not what you serve, but it is the way you serve that counts.

**After the day's work. Remember. The blue Bar  
is the bright spot.**

We stock barbwire, staples and other items of Hardware.

**ANNOUNCEMENT****Gourzong's Radio Repairs and Battery  
Charging Service**

Situated: Below Pension Progresivo in front of Railroad Yard - Limón.

If a radio is worth repairing it is worth repairing well. It will be a pleasure to call at your office, business place or home and to hear your radio difficulty then take it for repairs and return with it

— All ready to tune in —

Agent R. C. A. VICTOR RADIO in Limón

## Dr. Miguel S. Dejuk Returns to his San Jose Office

Terminating three weeks of taxed professional services to his long list of patients, Dr. Miguel S. Dejuk, his esteemed wife and baby left our city a few days ago to resume his practice at his San José Office

which is situated at 50 yards North of the Post Office.

He adopts this medium to remind all Limonenses that he is at their disposal at all times and with a promise to return to his native soil as soon as possible.

**WHEREABOUTS**

The British Vice Consulate in Limón requires information concerning the whereabouts or fate of the following persons:

Phillis Evadine Barrett - Jestina Barrett  
George Jackson - Cecil Whittaker

**Mis Maude Douglas, bri...**

From page 6

bers in white. These are all the 1949 creation of Miss Pearl Cain.

Mr. Wm. Daysley presided over the festive table; the setting was in squares. The Rector pronounced the grace. He was accompanied by Mrs. Ziadie and Miss Annagrace Jorjorian, the Church Worker.

Many toasts were proposed and delicious beverages sipped to the health, happiness and wealth of the newly weds.

In a contest for the catch of the bride's bouquet, Miss Almira Houden was successful.

The Johnny Steele's orchestra with Raul Maldonado at the piano supplied the dancing numbers. «Oh, please do not be so sensational with that trumpet, Mr. Lebert Brown», said a captivating brunette.

On a whole there was no display of artificial pomp and grandeur, but a well arranged and admirable wedding reception. Mrs. Calder, one of Limón's best confectioners is said to have prepared the bridal cake and other delicacies and in turn attend to other adornments of the unique setting.

**CIA. ELECTRICA DE LIMON**

Recuerda a sus abonados que los recibos por servicios eléctricos deben ser cancelados en la primera quincena de cada mes.

The Electric Company of Limón hereby reminds its subscribers to the electric services that the payments are to be effected within the first fifteen days of each month.

**BUSINESSMEN**

**Announce your line of business in the only Radio in the country which guarantees a perfect broadcast in all parts of the Atlantic Zone**

**RADIO CASINO**

— T. I. Q. —

555 Kc. Long Wave

6280 Kc. Short Wave

Post office Box No. 417

Port Limón, Costa Rica

**THE POPULATION OF COLOUR**

— Continued from last issue —

**THE GROWTH OF THE POPULATION**

The workmen on leaving their island homes had left behind either families or betrothments and having decided to be loyal to their work contracts, as soon as was possible they sent for such loved ones; this was very convenient in those days of regular and cheap steamship transportation, principally between Jamaica and this Republic.

A very significant light is thrown on the very high appreciation in which the government of this Republic had held the coming of the foreigners. Indirectly there were hailing signs for them to come, as there were in evidence little or no immigration restrictions; thus enabled great numbers to arrive on this zone and put their shoulders to the wheel of industries and progress. It was proven abun-

**BANANA BUYERS AND PRODUCERS PROMISED PROTECTION**

With further reference to the publication on our front page of last week's edition a delegation of the Banana Buyers of this Zone had an ordinance with don José Figueres, His Excellency the President of the Government of the Republic and the Minister of Agriculture.

We learn that detailed projects as a means of protection to the industry were presented in behalf of the producers of the fruit. The President is said to promise protection to the exporters

but with the provision that the purchasers will reciprocate in their dealings with cultivators; a harmonious system as that between the benefactors and producers of coffee. The purchasing companies are said to condescend to concede protection to the agriculturists and with the object of moulding this proposal, modifications will be effected in the original status. Within the very near future this will be decided definitely and will in turn be of economic interest to our agriculturists.

**The truth and nothing but the truth**

To our highly esteemed agents and subscribers, we beg most respectfully that payments be effected as early as possible at the close of the month's supply of «El Correo del Atlántico». Past experience in many cases had been bitter and it is not desirous to sip again from that bitter cup.

THE EDITOR

tributing undeniably to the development of the country and since you will find negro talents in government services; in the professions; negroes fairly prosperous peasant proprietors and there are also the poor and imbecile, it is surely compatible with reason and justice to answer, by the simplest means that they are not in true sense foreigners, but rather Costaricans who have not been inscribed in the Civic Register of the nation.

**COCOA BEANS**

**Productores Unidos de Cacao, Ltda.**

(United Cocoa Producers, Ltd.)

**Leaders in Costa Rica's  
Cocoa Trade**

Main Office in Port Limón  
(The Old Moderno Theatre)

**BROWNE Y ABRAHAMS**

Mercaderías en general

Apartado 362

Limón, Costa Rica

VENTA AL POR MAYOR Y AL DETALLE